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Koosolekut juhatas majanduskomisjoni esimees Leander Konks 
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Komisjoni koosolekust võtsid osa: Leander Konks, Arne Tilk, Tarvo Asur, Janno Paas, Rene 

Kintsiraud, Kuldar Leis ja Sirje Tobreluts. 

Kutsutud: vallavalitsuse finantsosakonna juhataja Märt Eskor ja jurist Kaira Perv 

 

Koosoleku päevakord: 

1. Põlva valla eelarvestrateegia aastateks 2019–2024 projekti kohta 27.09.2018 esitatud 

ettepanekute menetlemine 

 

1. Andres Vijari esitatud ettepanek: 

Lisada eelarvestrateegiasse parkla rajamine Himmaste kergliiklustee algusesse maksumusega ca 

30 000 eurot, millele lisandub käibemaks. Katteallikana saab eelarvestrateegias kasutada ridu 

"Teede ja tänavate ehitus" ja "Mängu-spordi ja õppeväljakute rajamine" aastatel 2019-2021. 

 

Majanduskomisjoni seisukoht (7 poolthäält): 

Mitte lisada eelarvestrateegiasse, vaid Põlva valla teehoiukavasse. Majanduskomisjon teeb 

ettepaneku algatada teehoiukava muutmine ja seejärel saab planeerida eelarves. 

 

2. Anne Nooki esitatud ettepanekud: 

1. Lisada Põlva Spordikeskuse ujula kompleksi ümberehitus 2019. aastal. Toetus olemas            

400 000 eurot ja omaosalus 90 000 eurot. Omaosaluse katteallikana pakun Põlva suvekohviku 

pargi korrastus 120 000 eurot arvelt, mis on planeeritud 2021. aastal. 

 

Toimus arutelu. 

 

Majanduskomisjoni seisukoht (7 poolthäält): 

Mitte lisada eelarvestrateegiasse. Tegevus realiseeritakse 2018. aastal lisaeelarvega ja kui ei jõua 

2018. aastal tegevust ellu viia, kantakse rahalised vahendid üle 2019. aasta eelarvesse. 

 

2. Lisada BMX raja ehitus 2020. aastal. Toetus 30 000 eurot ja omaosalus 30 000 eurot. 

Omaosaluse katteallikana pakun Põlva suvekohviku pargi korrastus 120 000 eurot arvelt, mis on 

planeeritud 2021. aastal. 

 

Toimus arutelu. 

 

Majanduskomisjoni seisukoht (7 poolthäält): 

Mitte lisada eelarvestrateegiasse. Majanduskomisjon teeb ettepaneku lisada tegevus Põlva valla 

arengukavasse edaspidiseks eelarvestamiseks. 

 

3. Investeeringute tabelis pole planeeritud Mesikäpa halli laiendust, aga see vajadus tekib kohe 

peale Põlva Kooli B korpuse valmimist 2019. aastal ja söökla kolimist praegusest asukohast B 

korpusesse. Arvestades suure õpilaste kontsentratsiooniga antud piirkonnas ja mitte piisavate 

sportimisvõimalustega. 

 



Toimus arutelu. 

 

Majanduskomisjoni seisukoht (7 poolthäält): 

Mitte menetleda, sest puudub katteallikas. 

Majanduskomisjon soovitab antud teemat käsitleda arengukavas.  

 

4. Investeeringute tabelis puudub Põlva turuhoone kaasajastamine. Täna külastavad Põlva turgu 

inimesed üle kogu valla. 

 

Toimus arutelu. 

 

Majanduskomisjoni seisukoht (7 poolthäält): 

Mitte menetleda, sest puudub katteallikas. 

Majanduskomisjon soovitab antud teemat käsitleda arengukavas. 

 

3. Indrek Käo esitatud ettepanek: 

Täiendada Põlva valla eelarvestrateegia aastateks 2019-2024 järgmiselt: 

Investeerimistegevus Tabel 4 (Investeeringud 2018-2024) 2020 aasta Kunstmuruväljaku 

tehisvalgustuse renoveerimine summas 50 000 eurot (Mängu, spordi- ja õppeväljakud). 

 

Toimus arutelu. 

 

Majanduskomisjoni seisukoht (7 poolthäält): 

Mitte lisada eelarvestrateegiasse. Majanduskomisjon teeb ettepaneku lisada tegevus Põlva valla 

arengukavasse (energiatõhususe tõstmine) edaspidiseks eelarvestamiseks. 

 

4. Heiti Hallapi esitatud ettepanek: 

Palume viia sisse muudatus Põlva valla arengukavasse ning lisada Põlva valla 

eelarvestrateegiasse Rosma vesiveski ehitamine kaasfinantseeringuna summas 3000 eurot. 

 

Toimus arutelu. 

 

Majanduskomisjoni seisukoht (7 poolthäält): 

Mitte lisada eelarvestrateegiasse. Tegevus realiseeritakse külade arengutoetuse eelarve realt. 

 

5. Igor Taro esitatud ettepanekud: 

1. Viia eelarvestrateegia lisas Tabel 4 "Investeeringud 2018-2024" objektide investeeringute 

suurused kooskõlla reaalsete suurusjärkudega käesoleva aasta seisuga vastavalt 13. septembri 

volikogu istungil teatavaks tehtud informatsioonile. Näitena on 2018. aastaks planeeritud Vastse-

Kuuste kooli fassaadi renoveerimine 150 000 eurot mahus, kuid volikogu istungil informatsiooni 

jaganud abivallavanema Martti Rõigase hinnangul peaks objekti maksumuseks käesoleva hetke 

ehitushindade juures arvestama suurusjärguga 500 000 eurot. Sedavõrd suured käärid ei anna 

investeeringute võimalikust mahust ega omavalitsuse investeerimisvõimekusest adekvaatset pilti. 

 

2. Kaotada 2018. aasta jaotuses rida "Administratiivhoonete ümberehitamine" summaga 1,25 

mln eurot, eesmärgiga suunata vahendid prioriteetsematele objektidele. 

 

3. Lisada Ahja mõisahäärberi taastamise reale ühinemistoetuse lahtrisse 460 000 eurot ning 

kaotada sama summa muu toetuse lahtrist, vastavalt 13. septembril vallavolikogu istungil 

kõlanud informatsioonile projekti rahastamata jätmise kohta SA Innove poolt. Vahendid 

arvestada ettepanekute punkt 2. märgitud tegevusest.  

 



4. Lisada Vastse-Kuuste kooli fassaadi renoveerimise lahtrisse 350 000 eurot ühinemistoetuse 

lahtrisse ning määrata projekti kogumaksumuse suurusjärguks 500 000 eurot vastavalt 13. 

septembri vallavolikogu istungil kõlanud informatsioonile. 

 

5. Lisada 2019. aasta jaotuses "Kunstmuru jalgpalliväljaku ümberehitamine" KOV lahtrisse 

täiendavalt 63 000 eurot, suurendades valla osalust projektid 100 000 euroni. Vahendid arvestada 

punkt 2. nimetatud tegevuse arvelt.  

 

6. Algatada läbirääkimised Põlva valla ühinemislepingu muutmiseks, hindamaks ümber 

muutunud olukorras prioriteetide seadmist, et tagada realistliku eelarvestrateegia vastuvõtmine 

ning valla arengu seisukohalt prioriteetsete objektide valmimine strateegiaperioodi jooksul. 

 

Toimus arutelu. 

 

Majanduskomisjoni seisukoht ettepaneku 1 kohta (7 poolthäält): 

Majanduskomisjon ei toeta ettepanekut. Vastse-Kuuste kooli fassaadi renoveerimine teostatakse 

eelarves kavandatud mahus.  

 

Majanduskomisjoni seisukoht ettepanekute 2, 3 ja 4 kohta (6 poolthäält): 

Majanduskomisjon ei toeta ettepanekuid ning teeb ettepaneku lähtuda ühinemislepingus 

kokkulepitust. 

 

Majanduskomisjoni seisukoht ettepaneku 5 kohta (7 poolthäält): 

Mitte lisada eelarvestrateegiasse. Tegevus viiakse ellu koostöös Jalgpalli Liiduga. Jalgpalli Liit 

toetab tegevust summas 100 000 eurot kui Põlva vald toetab summas 110 000 eurot. Tegevus 

realiseeritakse 2018. aastal lisaeelarvega summas 110 000 eurot administratiivhoone 

ümberehitamine arvelt. 

 

6. Anti Rüütli esitatud ettepanek: 

Lisada eelarvestrateegiasse Põlva linna staadioni rekonstrueerimise teine etapp. Summa võib 

strateegiasse panna esialgu kas või 0, seda saab täpsustada kui on teada maksumus ja 

finantseerimise allikad ja võimalikkus. 

 

Toimus arutelu. 

 

Majanduskomisjoni seisukoht (7 poolthäält): 

Mitte lisada eelarvestrateegiasse, tegevust ei saa kajastada 0-summana. Majanduskomisjon teeb 

ettepaneku lisada tegevus Põlva valla arengukavasse. 

 

7. Katrin Peili esitatud ettepanek: 

2018. aastal tegemata jäänud investeeringu, Vastse-Kuuste lasteaia 2. etapi ehitus, vahendid 

kanda üle 2019. aastasse. 

 

Toimus arutelu. 

 

Majanduskomisjoni seisukoht (7 poolthäält): 

Mitte lisada eelarvestrateegiasse. Tegevus on kavandatud 2018. aasta eelarves ja kui ei jõua 

2018. aastal tegevust ellu viia, kantakse rahalised vahendid üle 2019. aasta eelarvesse. 

 

Kell 17.00 lahkus Arne Tilk koosolekult. 

 

8. Ülo Needo esitatud ettepanekud:  

1. Teen ettepaneku lisada Põlva valla eelarvestrateegiasse 2019 aasta investeeringute reale 

Mooste mõisa tall-tõllakuuri hoonesse õppekeskuse ehitus KOV summa 207289 eurot. 



Nimetatud objekt läheb käesoleva aasta oktoobris ehitamisele ja käesoleva aasta eelarves on ka 

ühinemislepingus olnud summa sees. Selle aasta Põlva Vallavolikogu otsusega 13.04.2018 nr       

1-4/50 lubati katta puudujääv osa. See summa palun lisada 2019. aasta eelarvestrateegia 

investeeringute kavva. Eelarve investeeringute kavast on välja jäänud ühinemislepingus olnud 

Mooste mahetootmise tootmiskeskuse rajamine endisesse vankrikuuri summadega muu toetus 

780 000 eurot (PKT taotlus) ka KOV toetus 424 000 eurot. Nimetatud projekt ei saanud EASist 

toetust ja KOV omaosaluse summast on katteallikana arvestatud Mooste mõisa tall-tõllakuuri 

hoonesse õppekeskuse ehituse täiendav omaosaluse summa 207 289 eurot.  

 

Toimus arutelu. 

 

Majanduskomisjoni seisukoht (6 poolthäält): 

Mitte lisada eelarvestrateegiasse. Tegevus realiseeritakse 2018. aastal lisaeelarvega summas 207 

289 eurot. 

 

2. Teen ettepaneku lisada 2020. aasta investeeringute reale Mooste mõisa aita rajatava 

kunstigalerii ehitus summadega: Muu summa 350 000 eurot (loodetav toetus näiteks PKT) ja 

KOV toetus 100 000 eurot. Kogu hoone orienteeruv maksumus oleks 450 000.00 eurot. 

Katteallikana oleks ära jääva mahetootmise tootmiskeskuse (toidukeskus) KOV omaosaluse 

arvelt. Mooste mõisa ait asub Mooste häärberi vastas ja on eraomandis. Omanik on nõus hoone 

müüma 20 000-30 000 euroga. Hoone vajab uut katust ja sisemisi elektritöid ja väikseid 

olmeruume. Olemasoleva katuse aluses on säilinud mõisaaegsed aida põrandad ja korralik 

vahelae laudis. Hoone jääks kasutusse külma hoonena ja edaspidised haldamise kulud oleksid 

minimaalsed. Galeriisse on plaanitud paigaldada Riho ja Ilme Kulla üle 100 skulptuuri 

püsinäitusena. Perekond Kullad on lubanud oma elutöö jätta Moostesse kui saaksime korraliku 

hoidmise koha. Ruumid sobivad ka suurte näituste korraldamiseks ja kunstiüritusteks. Moostes 

asub endises valitsejamajas kunstnike külalis-stuudio ja seal peatuvad erinevad kunstnikud üle 

maailma. Nende tööde eksponeerimiseks oleksid ruumid vajalikud. 

 

Toimus arutelu. 

 

Majanduskomisjoni seisukoht (6 poolthäält): 

Mitte lisada eelarvestrateegiasse. Majanduskomisjon teeb ettepaneku lisada tegevus Põlva valla 

arengukavasse. 

 

3. Ühinemislepingust on investeeringute kavast välja jäänud vana katlamaja ümberehitus 

väikeettevõtjate kodadeks KOV toetusega 80 000 eurot. Antud investeering oli seotud 

planeeritava toidukeskuse ehitusega. Praeguse plaani järgi toidukeskuse ehitus jääb ära. Teen 

ettepaneku lisada investeeringute kavva 2019. aastaks Mooste mõis hoonete (Folgikoda, 

ettevõtete töökodade) küttesüsteemi täiendamine 80 000 euroga. 

Mõisas väikeettevõtete poolt renditavates töökodades puudub nõuetekohane küttesüsteem. 

Päästeameti nõude järgi ei saaks neid töökodasid kasutada. Sellesse hoonesse plaanitud toidukoja 

ehituse ära jäämisega oleks vaja sinna ehitada ühtne katlamaja kõikidele töökodadele. Selle 

summast saaks paigaldada ka Folgikoja soojustamiseks päikese õhkkütte paneele. Nende abil 

väheneks küttekulud eriti kevad- ja sügisperioodil.  

 

Toimus arutelu. 

 

Majanduskomisjoni seisukoht (6 poolthäält): 

Majanduskomisjon toetab ettepanekut. Lisada eelarvestrateegiasse 2019 aastaks Mooste mõisa 

hoonete (Folgikoda, ettevõtete töökodade) küttesüsteemi täiendamine 80 000 eurot KOV 

vahenditest ära jäänud mahetootmiskeskuse omaosaluse arvelt. 

 



4. Ühinemislepingus olnud investeeringute kavast on välja jäänud Mooste aleviku 

kanalisatsioonitorustiku vahetus ja uue torustiku ehitus: Muu toetus 340 000 eurot (KIK), 

KOV toetus 60 000 eurot. Palun lisada investeeringute eelarvestrateegia kavva 2020 aastasse. 

 

Toimus arutelu. 

 

Majanduskomisjoni seisukoht (6 poolthäält): 

Mitte lisada eelarvestrateegiasse. Majanduskomisjon teeb ettepaneku lisada tegevus Põlva valla 

ühisveevärgi ja -kanalisatsiooni arendamise kavasse ja lahendada selle raames. 

 

5. Ühinemislepingus olnud investeeringute kavast on välja jäänud Mooste aleviku 

ühepereelamute vee- ja kanalisatsiooni ehitus: Muu toetus 153 00 eurot (KIK), KOV toetus 

27 000 eurot. Palun lisada investeeringute eelarvestrateegia kavva 2020 aastasse. 

 

Toimus arutelu. 

 

Majanduskomisjoni seisukoht (6 poolthäält): 

Mitte lisada eelarvestrateegiasse. Majanduskomisjon teeb ettepaneku lisada tegevus Põlva valla 

ühisveevärgi ja -kanalisatsiooni arendamise kavasse ja lahendada selle raames. 

 

9. Arengukomisjoni esitatud ettepanek: 

Lisada eelarvestrateegiasse kaasav eelarve 50 000 eurot aastas. 

 

Toimus arutelu. 

 

Majanduskomisjoni seisukoht (6 poolthäält): 

Toetada ettepanekut lisada eelarvestrateegiasse kaasav eelarve 50 000 eurot aastas. Katteallikaks 

on ülelaekuvad tulud. 

 

Majanduskomisjon esitab oma seisukohad vallavalitsusele ja volikogule. 

Koosoleku juhataja lõpetas koosoleku. 

 

 

 

/allkirjastatud digitaalselt/     /allkirjastatud digitaalselt/ 

Leander Konks      Kaira Perv 

Koosoleku juhataja      Protokollija 

 


